
Datum: 10 
april 

2024 
| 
19.00 uur 

Locatie: gemeentehuis, 

zaal Brussel 

A 

| 

DL 
| 

| 

COA 

nn 

gemeente: burgemeester 
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wethouder 

A 
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A 
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(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)
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  Aanwezigen: 

  

  

  

1. Welkom door 

burgemeester 
Van Houdt 

De 
heer 

Van 
Houdt 

opent 

de 

vergadering 
met een 

hartelijk 

welkom. 
De 

heer 

MN 
's onze nieuwe 

projectleider, hij 

treedt 

per 
1 mei 2024 in 

dienst 
van 

de 

gemeente. 

De 

burgemeester 

is deze eerste keer 

aanwezig 

en zal aanschuiven indien 
gewenst 

of 

nodig. 

Wethouder 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

Tijhof 

is 
primair 

het 

aanspreekpunt. 

De 

overige aanwezigen 

stellen zich voor. 

2. 
Afspraken 

over het 

omwonendenoverleg 

Samenstelling 

Het doel is het 

omwonendenoverleg 
met 

ca. tien 
personen op 

te starten. 
Hierover kunnen we nadere 

afspraken 

maken. De basis wordt nu 

gevormd 

door de mensen die 

vandaag aanwezig zijn 
en zich 

hebben 

aangemeld. 

Dat 
zijn 

de direct-aanwonenden en daarna de bewoners in de cirkel daaromheen. 

Om 
praktische 

redenen 
is 

het 
te 

overwegen 

een 

persoon per 

huishouden af 
te 

vaardigen, 
maar 

dat 
is 

uiteraard 
aan 

de omwonenden zelf 
om te 

bepalen. 
In 

de toekomst zullen 
waar 

nodig 

ook aanvullende 
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n y 

organisaties toegevoegd 

worden 
aan 

het 

omwonendenoverleg, 

zoals 

welzijnsorganisaties, 

ondernämers 

en 

politie. 

Organisatie 

De 
gemeente 

heeft de 

regie 

over deze 

bijeenkomsten 

en 

zorgt 
voor de 

organisatie, agenda, 

voorzitterschap 

en 

verslaglegging. 

Als het azc 

operationeel 
is, 

kan het COA deze rol overnemen. De heer 

PN geeft 

aan dat 

hij bij problemen 

om het 

park 

naar de 
gemeente gaat. 

Dat is correct. Het COA 

is 

verantwoordelijk 

voor de 

gang 

van zaken 
op 

het 

park 

en zal 
t.z.t. 

contactgegevens 

delen. 

Frequentie 

Afgesproken 

is dat eens 

per 
twee 

weken wordt 

overlegd, tenzij 
we dat anders 

met 
elkaar 

overeenkomen. 
Het 

doel 
is 

de 

groep 

wel steeds 
zo 

compleet mogelijk 
te 

hebben. 

Onderwerpen 

Stappenplan 

In het 

omwonendenoverleg 

wordt het 

stappenplan 

als leidraad 

gehanteerd 

voor de 

gesprekken. 

Dit 

document staat 
op 

de website van de 
gemeente. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

Klachten en 

opmerkingen   

Mevrouw 

B 
wil niet dat de 

gemeente doorverwijst 

naar het COA en klachten serieus neemt. De 

heer 

de projectleider, 

is 
met 

ingang 

van 
1 
mei de 

eerste 
contactpersoon 

aldus de heer 

Tijhof. 

De 

heer 

MN geeft 

aan dat 

hij bij 

klachten 
contact 

opneemt 
met 

de 

gemeente 

omdat 

hij 

er 

geen 

vertrouwen 
in heeft dat het COA 

dergelijke signalen goed oppakt. 

Mevrouw 

WN vraagt 

hoe de 

klachten 

geregistreerd 

worden 
en 

hoe 

dubbelingen 

worden voorkomen. 
De 

gemeente 

hanteert 
een 

klachtenregistratiesysteem 
en in 

het 

omwonendenoverleg 

kunnen 
eveneens 

eventuele klachten 

besproken worden, 
aldus de heer 

Tijhof. 

Delen 
informatie 

Ook 

bespreken 

we welke informatie we wel of 

nog 

niet delen via de nieuwsbrief. 

Risicoanalyse 

De 

risicoanalyse 

van bureau Beke zal worden 

besproken. 

Het 

college ontvangt 
het 

rapport 
eind 

april, 

zal 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

hier kennis van nemen en acties in 

gang 
zetten 

in 

overleg 
met 

het 

omwonendenoverleg. 
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Rh, 
Verslag vorige vergadering   

We starten elke 

vergadering 

met het doornemen van het 

verslag 

van de 

vorige bijeenkomst. 

Daarna 

worden de 

goedgekeurde verslagen 
(eventueel geanonimiseerd) 

online 

geplaatst. 

De heer 

| 
benadrukt dat de 

populatie regelmatig onderwerp 

van 

gesprek 

zal 

blijven. 

Verder is het 

belangrijk 

dat het 
park goed 

functioneert en mensen daar 

gelukkig zijn. 
En de derde is dat 

de buurt 

goed aangehaakt 

is. Dit 
zijn 

mooie 

uitgangspunten 

voor elke 

vergadering 

aldus de heer 

Tijhof. 

Status 

Het 
omwonendenoverleg 

is een 
adviesorgaan 

dat door 

gemeente 
en COA 

geraadpleegd 

wordt 
met 

als 

doel eventuele 

verbeterpunten 

helder 
te 

krijgen. 
Het 

omwonendenoverleg 
is 

geen 

besluitvormend 

overleg 
en niet 

verantwoordelijk 
voor 

de keuzes die de 

gemeente 

en/of het 
COA 

maakt. 

De kaders 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

Het 

omwonendenoverleg 

werkt binnen de kaders van de 

afgesloten 

overeenkomsten: 
  

e 

_Bestuursovereenkomst 

e 

Overeenkomst aanvullende 

werkafspraken, bijlage bij 

de bestuursovereenkomst 

e 
Huurovereenkomst 

Adviezen 

Het 
omwonendenoverleg geeft adviezen, 

waarna 
het 

college 
een 

besluit 
neemt. Hierover 

zal 

altijd 

zorgvuldig gecommuniceerd worden, ongeacht 

of het advies wel of 
niet 

wordt 

opgevolgd. 

De 
heer 

MN 
vraagt 

of de raad 

geïnformeerd 

wordt 
over 

de adviezen 
van 

het 

omwonendenoverleg. (geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

De 
raadsleden kunnen kennis 

nemen van 
de 

verslagen 
van 

deze 

overleggen, 

aldus de heer 

Tijhof. 
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3. Wat verder ter tafel komt 

Er is behoefte om 

nog 

enkele andere 

onderwerpen 

te 

bespreken: 

Populatie 
azc 

Mevrouw 

BN 
vraagt 

welke mensen er in het azc komen. 
Zijn 

het 

gezinnen 

of alleenstaande 

mannen? Er komen 

geen 

alleenstaande 

minderjarige vluchtelingen. 

Voor de 
rest 

komt er een 

afspiegeling 

van de 

vluchtelingen 

in Nederland aldus de heer 

Tijhof. Op 
dit 

moment 
krijgt 

80-85% van de 

instroom een 
status 

in Nederland. Mensen die in de 

procedure 

komen worden vanuit Ter 

Apel 

overgeplaatst 
naar een 

regulier 
azc. De 

setting 

in 
Holten 

is uitermate 
geschikt 

voor 

gezinnen. 

De 

instroom is 
echter leidend. 

Rijssen-Holten vangt 

al 

jaren 

statushouders 

op, 
ca. 100 

per jaar. 

Het eerste 

halfjaar 
van 2024 

zijn 

dit 
er 

72, 
dat 

is 
de 

taakstelling 

die de 

gemeente opgelegd krijgt. 
Daar is 

ook 

rekening 
mee 

gehouden 
in 

het 

woningbouwprogramma. 
Dat 

werkt 
in 

elke 

gemeente 
in 

Nederland 
zo. 

Volgens 

mevrouw 

BN krijgen eigen 

mensen vaak 

geen woning 

ook niet als ze tien 
jaar ingeschreven 

staan. Het is niet zo dat statushouders 

voorrang krijgen 

boven 

eigen 
inwoners, 

vertelt de heer 

Tijhof. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Verder is het zo dat 30% van de 

woningbouw 

sociale huur moet 
zijn. 

De heer 

MN vraagt 

wie 

bepaalt 

welke mensen hier komen. De 
provincie 

is namens het 

Rijk 

de 

toezichthouder 
op 

de uitstroom van statushouders naar 

huurwoningen, 

aldus de heer 

Tijhof. 

Het COA 

bepaalt 

welke 

gezinnen 

naar 
Holten 

gaan. 

Kan 
hierop gestuurd 

worden? 
Mevrouw 
GN est 

uit 
dat het 

COA 
de balans 

op 

de 
azc's bewaakt, bijvoorbeeld 

door 

bij 

vertrek 
van een 

gezin bij 

voorkeur 

ook 
een nieuw 

gezin 

toe te 
laten. Statushouders die al 

zijn gekoppeld 
aan 

de 

gemeente 

worden als 

eerste 
toegelaten. 

Dat 
gaat 

nu om ca. 50 
personen. 

Het COA 
plaatst 

nu voor 
nood statushouders 

in 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

hotels. In 
Rijssen zijn 

nu 10 statushouders 

geplaatst 

in het Fletcher hotel. 

Mevrouw 

B vraagt 

of de 
225 

personen 

— 

dat 
zijn 250 

bedden 
- 

het maximale aantal bewoners is. 

Dat is 
correct 

aldus mevrouw 

BN volgens 

de 

afspraken 
met 

de 

gemeente. 

Dit aantal is 

bovendien voldoende voor een 

volledig 

azc 
met 

alle 
functies, 

zoals 

gezondheidszorg, 
etc. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

Eventuele 

logees zijn 
niet 

toegestaan, tenzij 
in 

uitzonderlijke 

situaties en 

tegen 

strikte 

afspraken. 
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Werktijden 

De 

COA-werktijden zijn: maandag 

t/m 

vrijdag 

08:00-22:00 
uur, 

in het weekend en 

tijdens feestdagen 

09:00-17:00 
uur. Buiten deze 

tijden zijn 
er drie 

beveiligers. 

aldus mevrouw 
(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

Periode 

verblijf 

Mevrouw 

BN vraagt 

hoe 

lang 

statushouders in het azc 

blijven. Sommige 

mensen zitten al 
jaren 

in 

het 

systeem. 
Dat 

ligt 
aan 

de 

gemeente 
waaraan ze 

gekoppeld zijn, verduidelijkt 

de heer 

Tijhof. 
Dit 

heeft 

vaak 
te 

maken 
met 

de 

grootte 
van 

de 

gezinnen 

en 
de beschikbaarheid 

van 
de 

woningen. Hij 
noemt 

als 

voorbeeld dat 
in 

Rijssen 
o.a. een 

voormalige pastorie 
is 

gehuurd 
om een 

alleengaande 
man met 

zijn 

gezin 

met elf kinderen in te huisvesten. 

De 
procedure 

De heer 

Tijhof 

licht de 

reguliere procedure 

toe: Als 

vluchtelingen 

een status 

krijgen 

worden ze 

gekoppeld 

aan een 

gemeente. 
Vanuit het azc 

gaan 

ze naar een 

woning 

in die 
gemeente. 

Deze mensen 
zijn 

vaak 

alleengaanden 

die 

aangeven 

hun 

gezin 

over 
te 

willen laten komen zodra ze statushouder 
zijn. 

We 

beginnen 

daarom zo 

vroeg mogelijk 
met 

het 

herenigen 

van 

gezinnen 

in 

huisjes op 
het 

park. 

Van daaruit 

kan 
men zo 

snel 

mogelijk 

doorstromen 
naar een 

woning 

in 
de 

gemeente. 

Het is een 
landelijk probleem 

dat 
mensen in 

de 
azc's 

langer blijven 

omdat 
er 

geen 
geschikte woningen 

voor 

gezinnen zijn. Op 

dit 
moment 

verblijven 
ca. 16.000 mensen in azc's 

die al wel 

gekoppeld zijn 
aan een 

gemeente 
maar niet 

doorstromen 
naar een 

woning vanwege 

het 

woningtekort. 
In Twente 

zijn 

de 

gemeenten 
met het COA in 

gesprek 

om dit 

gezamenlijk op 
te 

pakken. 

Het streven is ook statushouders 

zo snel 

mogelijk 

een BSN-nummer te verschaffen zodat ze een baan kunnen zoeken. We willen mensen 

perspectief 

bieden in de 

samenleving 

en 

op 
de arbeidsmarkt. Daarin werken we ook samen met de 

werkgeversverenigingen, verduidelijkt 

de heer 

Tijhof. 

Veiligelanders 

Er kunnen enkele 

veiligelanders 

komen. Het 

afgelopen jaar 
was dat 

ongeveer 

3% Mensen die het 

stempel veiligelander krijgen 
gaan 

naar een uitzetcentrum. Dat 
zijn 

de 
azc's in 

Budel 
en Ter 

Apel. Zij 

vangen 

deze 
mensen 

op 
en van 

daaruit 

gaan 

ze naar 
het land 

van 
herkomst. 

Ze 
kunnen 

in 
beroep 

gaan. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)
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Als 

er 

plek 
is 

blijven 
ze 

tijdens 

dit 

beroep 
in 

Budel 
en Ter 

Apel. 
Is 

die 

plek 
er niet 

dan 

gaan 

ze naar 
arkdere 

azc's. Ze hebben enkele weken 

tijd 

om 

beroep 

aan te tekenen. Daarna start de 

gerechtelijke procedure. 

Mevrouw 

| vraagt 
hoeveel 

procent beroep 

aantekent. Dit 
percentage 

verschilt aldus mevrouw 

DN 
pe heer 

Tijhof 

vult aan dat deze 
route 

er voorheen niet was. Nu is het 
eerste 

vangnet 

de azc's in Budel en Ter 

Apel. 

Vanaf 
2026 zijn 

er 

afspraken 

om ook aan de 

buitengrenzen 

van 

Europa te 

voorkomen dat 

veiligelanders Europa 
in trekken. Een 

asielprocedure 

is 
erop gericht 

om mensen uit een 

oorlogssituatie 
te 

helpen. 

De 

praktijk 

is dat er mensen 

zijn 
die hier misbruik van maken. Dat kunnen we 

in 
Rijssen-Holten 

niet 
voorkomen. 

We 
zijn 

uiteraard 

afhankelijk 
van 

nationale 

wetgeving 

en 

internationale 

ontwikkelingen. 

Het COA monitort 
deze 

gegevens 

en 
deelt de 

cijfers 
met 

de 

gemeente, 

zodat ook omwonenden hier zicht 

op krijgen. 

De heer 

BN vraagt 

of het COA en de 
gemeente 

een 

mogelijkheid 

zien om te 

garanderen 

dat er 

geen veiligelanders 

komen. In de bestuursovereenkomst tussen de 
gemeente 

en het COA staan 

hierover 

afspraken. 

Zodra 

blijkt 

dat iemand een 

veiligelander 

is 

— 

en de 

procedure afgerond 

is 

- 

gaat 

deze naar een uitzetcentrum. 

De heer 

Tijhof 
noemt 

het voorbeeld van iemand 
met 

een 

LHBTQI-achtergrond 

uit Marokko. Marokko is 

een 

veilig land, 
maar door de 

geaardheid 

van deze 
persoon 

kan het 
zijn 

dat 

hij/zij 

niet 

veilig 

is in het land 

van 
herkomst 

en 
dus wel 

een status 
krijgt. 

Samenwerking 

COA 

De 
heer 

MN 
ervaart 

det het 
voor 

het 
COA niet 

uitmaakt hoeveel het kost 
en 

of 
er 

boetes komen. 

Rijssen-Holten 
is 

geen 

Ter 
Apel, 

aldus de heer 

Tijhof. 
Mevrouw 

EN 

vinct dat het 
COA 

zich 
niet aan 

de 

afspraken 

houdt en refereert aan de snoeiwerkzaamheden en het 

weggooien 

van inboedels, Hierover 

zijn 
al heel wat 

gesprekken gevoerd 

aldus de heer 

Tijhof. 

We kunnen hier niet steeds 
op terugkomen. 

Het doel van het 

omwonendenoverleg 

is 
stappen 

te maken met elkaar. Soms 
zijn 

dat ook 
stapjes terug 

om 

vervolgens 

weer vooruit 
te 

kunnen. De heer 

Tijhof roept op 
om niet 

op 
voorhand de hakken in het 

zand 
te zetten. 

Vergunning 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

We zitten nu in 
het 

vergunningverleningsproces. Vergunningsvrije 

werkzaamheden worden 

uitgevoerd. 
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Er 
zijn 

tien 
zienswijzen ingediend. 

Daar 
wordt 

nu een 

zienswijzenota 
van 

gemaakt, 

deze wordt same 

hi 

met de 

vergunning voorgelegd 

aan het 

college. Vervolgens 

moet de raad een 

verklaring 

van 

geen 

bedenkingen afgeven 

en 

op 
basis daarvan kan een definitieve 

vergunning 

worden verleend. Dit zal in de 

gemeenteraad 

van eind 
juni op 

de 

agenda 

komen. 

Mevrouw 

BN vraagt 

om actieve communicatie vooraf over alle werkzaamheden 
met 

de buurt. 

De heer 

MN vraagt 

mevrouw 

WN 
de 

volgende 

keer 
te 

presenteren 
wat 

er de 

komende 

tijd gaat gebeuren op 
het 

park. 

Hiervoor kan het 

stappenplan 

als leidraad dienen. 

Communicatie 

Mevrouw 

BN geeft 
aan 

dat de 
communicatie in 

het 

begin 

beter had 

gekund. 
Het COA en 

de 

gemeente zijn partners 
om een 

goed 

draaiend 
azc te 

krijgen, 

ook 
voor 

de omwonenden. 

Mevrouw 

B 
meldt dat ze 

destijds 

bewust de media heeft 

opgezocht. Volgens 

mevrouw 

Ps 
het 

belangrijk 

dat omwonenden 

kijken 

hoe het er 

op 
de locaties aan 

toegaat. Op 
de 

derde 

zaterdag 

in 

september 

is er weer een 

open dag, 

o.a. in Markelo. 
Zij nodigt 

de 

aanwezigen 

uit hier 

een 

kijkje 

te nemen. 

Volgens 

de heer 

B 
is de situatie in Holten niet te 

vergelijken 

met Markelo 

omdat hier 
75 

mensen wonen in een 

voormalige 

basisschool. 

Volgens 

mevrouw 

GN zeeft 

het wel een beeld. De heer 

MN 
maakt 

graag 

van deze 

uitnodiging gebruik. 

In een eerder stadium 

heeft 

hij 

ook al 
eens 

het 
azc in 

Schalkhaar bezocht 
en 

dat 

gaf 

hem best 
een 

goed gevoel. 

Mevrouw 
BN roept op 

om samen te 
werken 

en 
benadrukt het 

belang 
van 

korte 

lijnen. 

Tijdsduur 

De 
huurovereenkomst 

is 

ingegaan op 
2 
oktober 

2023 en 
duurt 

tien 
jaar 

en 3 
maanden dus 

tot 2 
januari 

2034 aldus de heer 

Tijhof. 

Afsluiting 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

De heer 

Tijhof 

sluit de 

vergadering 

en dankt de 

aanwezigen 

voor hun 

inbreng. 

  

  

Volgend overleg: woensdag 

24 
april 

2024 19,00 
uur, 

Rome-zaal 

gemeentehuis Rijssen (graag 

gebruikmaken 

van de 

ingang 

aan het 
Europaplein) 

    

De 

agenda 

wordt vooraf 

toegezonden, 

samen 
met 

het 

conceptverslag 

van de 

vorige bijeenkomst. 

Het 

streven is ca. een 
week vooraf. 
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